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Informace z obecního úřadu 
Mysleli jsme si, že první číslo v novém 

roce bude veselejší a optimističtější než 

to loňské, ale opak je pravdou. 

Nezačínejme avšak tak chmurně… a 

přijměte ještě jednou hodně pozdravů 

v této nelehké době, obrňte se 

trpělivostí a věřme, že všechna 

opatření brzy zaberou. K tomu je však 

zapotřebí naší součinnosti a 

ohleduplnosti. Je to dlouhé, je to 

složité. To pociťují zejména naši 

školáčci a starší lidé, kterým chybí 

sociální kontakt, a neustálé 

poposedávání doma u televize či 

počítače je velmi deprimující. 

Nechci tady z mého místa nic 

kritizovat, ale připadá mi, že neustálé 

změny a nová nařízení připomínají 

rčení: „vaří z vody a prach je vystřílen“.  

Nyní máme také pár drobných 

informací z našeho úřadu: 

• jsou i nadále omezeny úřední 

hodiny pouze na pondělí 8-11, 

středa od 8-11 a od 13-16, mimo 

lze využít tel. 387987236, mail: 

urad@rimov.cz 

• stále platí nabídka pomoci ze 

strany úřadu v případě 

problémů, které nastaly 

v současné tíživé situaci (obědy, 

dovoz potravin apod.) 

• sběrný dvůr ve Velešíně je 

otevřen, změna je pouze v tom, 

že náklady nejsou hrazeny 

z obce (důvody byly popsány 

v posledním čísle roku 2020). 

V průběhu roku bude zajištěn 

mobilní svoz velkoobjemového 

odpadu, o kterém budete včas 

informováni. 

• Až to trochu podmínky dovolí, 

určitě uděláme i opožděnější 

vítání našich nejmenších (vše je 

připraveno) a prosíme rodiče 

dětí narozených hlavně v roce 

2020 a možná už i 2021, aby se 

nám nahlásili na tuto naši milou 

akci. 

INFORMAČNÍ LIST OBCE ŘÍMOV 
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Rádi bychom Vás pozvali na některé 

únorové akce, náš krásný masopustní 

průvod a poté úterní setkání masek v 

hospodě, ale bohužel jak sami víte, nic 

z tohoto nebude. 

A tak přijměte aspoň pozvání na 

nahlédnutí do naší římovské kroniky. 

Vzali jsme to až z dob hodně dávných 

do současnosti. Řazeno je to i s 

ohledem na rok 2021 a jeho minulé 

násobky. 

Dozvíte se věci z dob dávných tak, jak 

je naši kronikáři zaznamenali, za což 

jim patří velký dík, stejně tak i naší 

současné kronikářce Marii Bártů za to, 

že velkou část našich kronik přepsala 

do „čtivé podoby“, a tak Vám ji 

můžeme takto prezentovat. Nutno ještě 

podotknout, že jí v této téměř možná 

rok trvající práci zdatně pomáhal 

manžel Vilém. 

Usaďte se tedy pohodlně do křesla, 

zapomeňte na COVID, otevřete jednu 

vychlazenou „plzničku“ či sklenku 

vína, zakrojte uheráku a můžete číst 

o dobách minulých. Na závěr k 

některému roku je vložena i úvaha 

kronikáře tak, jak ji tam zaznamenal (je 

tučnější kurzivou). 

Z obecního úřadu Vás ještě jednou 

všichni zdravíme… Ing. Miroslav Slinták, 

OÚ Římov 
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KNIHA č.1  Rok 1786 - rok 1945  

1821 

Římov kupuje Josef Spatzierer   1. srpna od Františka Langa.  Na zámku v té době 

bydlel duchovní správce Klas a obýval pět pokojů a zahradu.  Nový majitel chtěl 

obydlí pro sebe, a tak přimlouval, aby mu toto obydlí přepustil. Protože se 

nedohodli, byla ustanovena komise, aby situaci zhodnotila.  21.  prosince smíšená 

komise prošetřila celou záležitost a přislíbila zřízení jiného pořádného bytu. Bylo 

vybráno a uznáno za dostatečné a odpovídající obydlí stávající se z pěti místnosti 

spolu se zahradou, které se nachází u cesty k Božímu hrobu, vedle stodol sedláků 

Ševce a Vojče.  Obydlí toto je jen prozatímní, dokud by se nová fara a škola 

nevystavěla. K tomu se zavázal pan statkář v protokolu, že za 15–18 let na své 

náklady postaví novou faru a školu. 

 19. prosince bylo narovnání mezi poddanými a vrchností –zrušení robotní činže. 

Byla také vystavěna lávka přes vod 

Rok 1871 

V nových volbách byl zvolen za starostu Jakub Staněk zč. 15.  

Rok 1921 

V únoru se ujaly své práce místní školní rady. Josef Tibytancl –předseda, řídící učitel 

Josef Bezecný, učitel František Vančura, Fojtl – domkář ze Stropnice, Václav Vaculík 

– starosta a rolník v Branišovicích jako členové.  

Na základě pozemkové reformy bylo přiděleno některým domkářům do pachtu na 

dobu šesti let části luk a polí od dvorů Hamr a Holkov. 

V dubnu a začátkem května byla uskutečněna oprava sochy sv. Jana Nepomuckého 

na návsi, a to nákladem od dobrovolných dárců. 

22.  května byl založen spolek Sokol, spolkovou místností u Píchů, předseda Jan 

Šimek – rolník. 

 KRONIKA ŘÍMOVA  
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16.  srpna byla dána do věže červená mramorová deska s nápisem: „Zde ve věži 

sloužil mši svatou apoštolský vyslanec v Praze, arcibiskup Clement Micaro“. Byla 

dohotovena silnice Plavo –Římov. 

Na podzim byli jsme polekáni vojenskou mobilizací proti Uhrám. Ex císař Karel se 

svou    chotí Zitou měli v úmyslu dosednout znovu na uherský trůn.  Zradili je sami 

Maďaři od tohoto pokusu a Karel a Zita byli odvezeni i s8 dětmi na ostrov Madeiru. 

V Uhrách zachovaná republika a naši vojáci se vrátili domů.  

Čtenáři, nedívej se na rukopis těch, kteří do této 95 roků staré knihy psali, ale na 

to, co psali, na události, které se staly a co vše je pro naše další pokolení zachováno, 

a v tom tkví celá hodnota kroniky.  

Kronikář Václav Cvrček, 1945 

 

KNIHA č.2  Rok 1945 - rok 1970 

Rok 1946 

Z naší obce odchází větší počet obyvatel, kteří jdou osidlovat pohraničí, a to na jih 

na Českokrumlovsko a Kaplicko, a na sever na Děčínsko. 

Dne   26.   února   byla   odsouzena k tresku   smrti   provazem   a   popravena   Anna   

Melmerová.  Bylo to u krajského soudu v Českých Budějovicích, a to rozsudkem 

lidového soudu 153/46. 

Šimon Karas nastoupil 1. dubna jako referent vyživovací služby za Václava Cvrčka, 

který konal službu v SNB a dosavadní funkci referenta vykonával při službě.  

V čp. 23 je zřízena nová kovárna. Tato část domu bude jako konfiskát prodána kováři 

a podkováři Antonínu Doležalovi, který si ji vlastním nákladem zařídil. 

Květnové volby se konají v naší obci jako na celém území naší republiky do 

ústavodárného národního shromáždění. Kandidují čtyři politické strany. K volbám 

se dostavilo 441 občanů a výsledek byl následující: KSČ obdrželo 157 hlasů, Lidová 

strana 108 hlasů, Sociální demokratická strana 91 hlasů, Národně socialistická strana 

85 hlasů. Mandáty do MNV přiděleny takto: komunisté 5, lidovci 4, sociální 

demokraté 3 a národní socialisté 3 mandáty. 
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V letošním roce je abnormální úroda hub, a proto řídící učitel Havelský uspořádal 

ve škole výstavu hub. Opět máme v naší obci dvoutřídní školu se 72 žáky.  

V Betlémě se opravuje obecní veřejná studna, nákladem 2340,- Kčs. 

Od 15. prosince zavádí se „zimní čas“, zavedení pozdního času byl nechytrý nápad 

– všechny zavedené časy letní i zimní se nikdy a nikde neosvědčily. 

Středisko branné výchovy vzniklo v naší obci po vzoru jiných. Vedoucím střediska 

je jmenován délesloužící poddůstojník František Kůzl. Ve středisku budou cvičeni 

mladí lidé jako předvojenská výchova.  

Zamyšlení kronikáře Václava Cvrčka při ukončení druhého dílu kroniky. 

Dopsání naší kroniky se chýlí ke konci. Za sedm let byla popsána. V roce -  1.9.1963 

– byla mi předána nová čistá kniha „Paměti obce Římova“. Tehdy jsem skočil „do 

toho“ rovnýma nohama, jak se lidově říká, aniž bych měl nějaké zkušenosti v tom, 

jak se má kronika psát.  Jen k osobě tehdejšího předsedy školské a kulturní komise 

Josefa Petra, uvolil jsem se dopsati starou kroniku „Knihu památnou“, založenou v 

roce 1850 knězem páterem Karlem Millerem, člověkem vysoce vzdělaným, 

upřímným vlastencem a výborným Čechem. Jemu je vlastně vděčiti za to, že kroniku 

máme a pokračujeme v jeho díle.  

Od r. 1850 – 1970 tj. za 120 let vystřídalo se u nás ve vedení kroniky 10 kronikářů. Já 

jsem tím desátým. Starou kroniku jako poslední psal zdejší děkan František Gabriel 

a jeho zápisy končí počátkem roku 1940 - německou okupací. Mezeru válečných let 

od r. 1940 jsem se pokusil na přání s. Petra doplnit se zpětnou platností. Nebyla to 

lehká práce. Naše stará kronika se nám vrátila až po válce v r.  1954.  Za války byla 

odevzdána do stoupy, ale zachráněna.  V tehdejší době vr. 1954 žilo u nás ještě plno 

starých 90ti letých pamětníků a je jen škoda, že jejich paměti nemohly být potvrzeny.  

U nás v Římově se tehdy kronice nevěnovala žádná pozornost, bylo to považováno 

za zbytečné a neužitečné.  Nenechat psát kroniku v letech 1954 – 1963 není nijak 

záslužným činem. Tato naše kronika současnosti, která se dopisuje byla zakoupena 

v r.  1948 prvním předsedou Václavem Nedorostem za obnos 700,- Kčs tehdejší 

měny.  I v roce 1948 po zakoupení nové kroniky byla zmíněným předsedou 

ustanovena letopisecká komise, která se skládá z předsedy MNV, předsedy akčního 
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výboru S. Šimonem Karasem, mým dávným přítelem ředitelem zdejší školy Josefem 

Havelským a mnou. Při první pracovní poradě jsme se nezdáli předsedovi akčního 

výboru Karasovi, Havelský a já dost dobře politicky fundovaní a kniha se nepsala. 

Plných 16 let leželo toto pole neorané ladem jen ku škodě těch, kteří přijdou po nás. 

I ta nejlepší paměť slábne a mnohé třeba důležité se zapomene. S odstupem 24 let 

těžko se zakrývají mezery při té nejlepší vůli. Až s příchodem s. Šenkýře na MNV 

dostává kronika své pravé poslání. Šenkýř je jeden z mála z těch, kteří kronice rozumí 

a má pro vedení kroniky, tak pro práci kronikáře plné pochopení. Je ještě mnohé 

doplnit a podchytit.  Máme zde staré branišovické hradiště pocházející ze 6.  století.  

Je tam ukrytá celá řada popelnic (urny), v lese v Boru a v Jankovém lese jsou žárové 

hroby. Po všech těchto místech snad vím již jenom já, kéž by mi zdraví lépe sloužilo. 

Tedy letošním rokem dopisuje se tato kniha, v které budou číst ti co přijdou po nás. 

Kronika se píše vždy o té době, ve které žijeme a těm po nás se budou zdát naše 

zápisy třeba divné, ale my žijeme současností.   

Tolik k dopsání druhého dílu naší kroniky. 

 

KNIHA č.3  Rok 1971 – rok 1974 

Úvod  

Začínáme psát novou kroniku, je to již třetí díl. První díl kroniky byl založen v r. 1850 

knězem páterem Karlem Müllerem, vlastencem, který psal pod dojmem roku 1848.  

Druhý díl byl založen v roce 1963 a třetí v tomto roce, tj. 1971 mnou.  V osobě 

kronikáře od založení druhého dílu kroniky nenastala žádná změna. Kronika má 

sloužit celé naší veřejnosti, proto se má do ní zapisovat vše bez osobního zaujetí 

kronikáře. Kronika má být památníkem doby, ve které žijeme, aby se zní dalo čerpat 

za sto i více let. Žijeme nyní v nové době, svět se zúžil, změnil a přibylo v něm 

techniky, nemravnosti, závisti a sobectví. Idyla starých časů je nenávratně pryč. Rád 

bych se do kronik čas od času vrátil a z doby, která se odvíjela před staletím 

upozornil na momenty z tehdejšího života.  Při této příležitosti chci se zmínit o 

kronikách samotných a o jejich osudu. Dosud panuje názor, že když se kronika 

dopíše, má se po určitém čase uložit do okresního archívu, aby nedošlo k jejímu 
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odcizení nebo poškození.  Kronika takto uložená je ale pak kusem studeného, 

neživého a mrtvého papíru. Podle mého, naivního názoru, má kronika sloužit lidem, 

má být živá a život v ní zachycený má sloužit veřejnosti. Věřím, že tato kronika splní 

její poslání, proto kroniko římovská, služ lidu svému.  Václav Cvrček – kronikář. 

Rok 1971 

Rok 1971 V lednu probíhaly nejen plesy, ale i školení CO. Toto školení provedl místní 

štáb CO MNV. 

Oddíl TJ Sokol v Římově se zúčastnil 13. a 14. února setkání mládeže na Hojné Vodě. 

Stále se provádí zkušební vrty na stavbu přehrady, a to jak pevnost dna řeky, tak i 

boční stěny strání v Dlážkovci.  Pro zjednodušení práce pracovníci Hydrostavu 

postavili provizorní pontonový most.  Na mostě instalovali vrtací věž a veškerou 

těžkou vrtací mechanizaci.  Most byl používán i v zimní době, když řeka důkladně 

zamrzla.  S přicházejícím oteplením se začínají ledy lámat ve velké kry a ty pak po 

řece berou vše co se jim postaví do cesty.  

22. března letošního roku přišla ledová tříšť a pontonový most i s veškerou těžkou 

technikou její síle neodolal. Ledové kry nadzvedly most i s jeho veškerou 

mechanizací a převrátily jej do řeky a tlačily dál po proudu. Byla právě neděle a z 

pracovníků Hydrostavu nebyl nikdo doma, aby zajistil včas záchranu. Když druhý 

den přišli do práce našli mechanizaci v řece. Dřevěný most se rozpadl a prkna, která 

si voda odnesla si lidí posbírali.  Řeka se snad bránila, aby nebyla spoutaná hrází. 

Ovšem řece to nijak nepomůže, přehrada se stavět bude. 

3. dubna začaly Sběrné suroviny bourat dům čp. 13. Pracovníci Sběrných surovin 

shodili střechu, tašky scházeli na zem, trámoví se rozebralo a všechno i s latěmi se 

naházelo na zem.  Lidé si to rozebrali.  Bylo dovezeno asi 6 000 nových tašek. Bohužel 

nebyly použity, protože než se rozhýbali, dostavily se silné deště a lijáky, promočily 

stropy a zdivo, že je dům neopravitelný. Dnes tam stojí smutně tři komíny a žalují 

nad osudem domu. Okna domu jsou vytlučena, římsy a zdivo opadává a je obava, 

že část zdiva nebo komín spadne do vozovky. Je jen otázka času, kdy dojde k 

demolici. Co se tam postaví, zatím nikdo neví. 
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24.  dubna v Betlémě bylo požární cvičení.  Naši požárníci zároveň otestovali nový 

výkonný agregát ke stříkačce, který velmi dobře obstál. Na prostranství před 

kostelem stojí mnohasetletá lípa. Kmen měří v obvodu přes 6 metrů a pamatuje 

mnohé časy a výmluvná kázání.  Dnešní její výška je již jen poloviční z časů našeho 

dětství, tehdy byla ve výši věže kostela. Stojí tu jako strážce dávna a pamětnice dějin 

nikde nezapsaných.  Kdo a kdy tuto lípu zasadil nelze s určitostí tvrdit, snad pochází 

ze 13.  století.  To by pak vyvracelo tvrzení, že lípu zasadili členové jezuitského řádu, 

když obdrželi římovské statek v roce 1626. Jak je ve skutečnosti lípa stará, nikdo 

neumí odpovědět.  Co asi lípa pamatuje – tisíce otčenášů a zástupy prosebníků.  Je 

to památný historický strom, chráněný památkovou péčí, která však ani dost málo o 

ni nepečuje. Chci věřit, že se na ni nezapomene, pokud jde o její zachování, že 

památkáři pro ni něco udělají. 

V srpnu se opět zlepšuje vzhled úřadovny našeho MNV.  Jedná se o rekonstrukci 

nábytku a elektrického vedení, zavádí se elektrická kamna do kanceláře předsedy a 

instalují se nové podlahy. 

Před padesáti léty – 12. 11. 1921 uzavřeli Josef a Josefa Hůlkovi ze Římova čp. 77 svůj 

sňatek.  Dnes vzpomínají toto padesátileté jubileum v kruhu   rodinném   a   

nejbližších přátel.  Dnes toto jubileum oslavují, dá-li se slovo oslava použít.  Mají v 

srdci a duši čerstvou a dosud nezacelenou bolest a zármutek nad ztrátou jediné dcery 

Zdeňky, která letos předčasně odešla ze života. 

Dne 26. a 27. listopadu proběhly volby do všech stupňů MF. Do MNV v Římově bylo 

zvoleno 26 občanů, do ONV – 1, do JčKNV –1, do ČNR – 1, do SN – 1 a do SL – 1. 

15.  prosince v restauraci Malše se uskutečnilo ustavující zasedání MNV za účasti 

občanů, zástupců složek NF a členů komisí.  Byla zvolena 11členná rada MNV, 

předseda a ostatní funkcionáři.  Dále byli zvolení členové jednotlivých komisí.  Na 

funkci předsedy byl zvolen Ladislav Šenkýř. 

TJ Sokol oddíl turistiky uskutečnil v letošním roce několik zájezdů. Celkem se 

uskutečnilo 10 jedno i vícedenních zájezdů. 
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KNIHA č.5  Rok 1994 - rok 2010 

Úvod kronikáře 

Na začátku této páté knihy Římovské kroniky bych se pokusil velice krátce zhodnotit 

období od konce r. 1945, tedy od konce II. světové války do konce r. 1993, kdy byla 

dopsána v pořadí čtvrtá kniha Římovské kroniky, a která o těchto létech pojednává. 

Tato krátká rekapitulace je dělána z důvodu ztráty některé z kronik.  

Po II. Světové válce nebylo zcela jasné, kterým směrem se naše společnost bude 

ubírat, zda směrem západním, kapitalistickým nebo směrem východním, 

socialistickým.  Vr.  1948 bylo rozhodnuto pokračovat směrem socialistickým, tzn. 

začleněním našeho státu do tehdejšího Sovětského bloku. Hlavním tehdejším   

směrem tohoto socialismu bylo asi potlačení soukromého vlastnictví, zestátnění 

veškerých podniků, a i na vesnici pak předání majetku, půdy i živého inventáře 

zemědělců, sedláků do družstevního vlastnictví.  Vznikla JZD.  Při tomto postupu 

docházelo někdy k rodinným tragédiím, kdy někteří lidé pochopitelně nemohli 

unést to, že přišli o svůj majetek většinou děděný po generace. V té době, od r. 1948 

až do r.  1989 byl zde tzv.  totalitní režim, který vedl tento stát v područí tehdejší 

velmoci SSSR.  Při snaze zbavit se tohoto vlivu vr.  1968 přijela k nám vojska tehdejší 

Varšavské smlouvy, aby tuto možnost vojenskou silou potlačily.  Já sám jsem byl 

svědkem průjezdu tanků v srpnu 1968 Římovem.  Šlo údajně o tanková vojska 

Bulharska.  Tento totalitní systém vydržel až do r.  1989.  Vlivem tehdejších změn v 

SSSR za vedení Gorbačova se postupně zbavovaly státy komunistických režimů i 

Sovětského područí.  V r.  1989 tzv.  sametová revoluce, sametová proto, že bez 

krveprolití byla zbavena tehdejší komunistická moc své vlády.  Nastala cesta od 

tehdejšího   socialismu   k západnímu   kapitalistickému   systému, kde   soukromé   

vlastnictví je základem. Po listopadové revoluci do dnešního dne se Československá 

republika rozdělila na dva samostatné státy Česká republika a Slovenská republika. 

Dle mého soudu o rozdělení státu rozhodli vedoucí politici, když prostý člověk měl 

pramálo možnosti se k tomu vyjádřit. Dnes v roce 1994 jsme již Česká republika se 

svoji českou měnou, která se do té doby již osamostatnila. U nás v Římově za období 

1945 – 1993 nutno zaznamenat některé změny, které zde vznikly.  V bývalé chatové 

oblasti Horního Římova kolem řeky Malše byla zbudována přehrada na pitnou vodu 
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pro Č. Budějovice, které jsou touto vodou zásobeny.  Bývalý hostinec u Kroupů byl 

přestavěn na restauraci s ubytováním a tanečním sálem.  V areálu   JZD   byl   

postaven   nový   kravín   a   pro   pracovníky   zemědělského družstva bylo postaveno 

několik činžovních domů.  

Spolek místního Sokola zbudoval dvě nové zděné ubytovny vč. šaten fotbalového 

mužstva a hokejový stadion u Žáků. Dále byla postavena nová samoobslužná 

prodejna potravinářského zboží, spolek hasičů zbudoval novou zbrojnici. Rovněž 

bylo zbudováno nové kino a nová mateřská škola. V Římově byl rovněž zaveden 

vodovod, předělána a vylepšena místní kanalizace, některé cesty vyasfaltovány a 

zbudovány chodníky.  Místo tradičních dlažebních kostek na silnici hlavního 

průtahu Římovem byl položen asfaltový povrch. Na křížové cestě byly průběžně 

opravovány kaple a restaurovány některé malby. Záslužná je i úprava místního 

hřbitova, rozšíření a úprava jeho okolí. Rovněž byla postavena řada rodinných 

domků a tato výstavba dále pokračuje. Provedena úprava jezu na řece Malši v 

Betlémě. V současné době má Římov dvě potravinářské prodejny, jedna spotřebního 

družstva Jednota – samoobslužnou a tradičně jako dříve soukromou p. Koupala na 

náměstí spojenou s cukrárnou. Rovněž bývalá pekárna p. Martínka je již opět 

provozována jeho   vnukem   i   s prodejem pekařských výrobků.  V současném 

období probíhá rekonstrukce domu čp.2 u Heidingerů na náměstí a dům dostává již 

opět svou původní podobu. Jak vidno za období od r. 1945 do r. 1993 vč. se u nás v 

Římově hodně změnilo a stále 

se nadále mění. V současné 

době vykonává funkci 

starosty obce Vladimír 

Koupal, přejme jemu, ale i 

sami sobě, aby další změny, 

které zákonitě budou 

přicházet byly ku prospěchu 

občanů Římova. Nejsem   

politik   ani   nejsem   povolaný   

k tomu, abych   hodnotil   
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minulé   období.   Zaznamenávám zde pouze změny, které nastaly. Myslím, že tyto 

budou zhodnoceny mnohem později podle výsledků životní úrovně občanů, tak jak 

jim je další dlouholeté období přinese. Radomil Šťastný, kronikář, v Římově 1. 1. 1994 

Rok 1996 

V novém roce začala adaptace v bývalém domě u Housů. Adaptaci provádí stavební 

firma p. Václava Prokeše. Po úpravách bude sloužit tento dům k bydlení pro sociálně 

potřebné.  

Ve středu 17.  ledna ráno kolem 8 hodiny vznikl požár v bytě Jana Persána v 

Kladinách.  Požár způsobily malé děti majitele, které si hrály se zapalovačem. 

Celková škoda byla cca 30 tis. Kč a požár uhasili hasiči ze Římova.  

Římovští koledníci byli pozváni do domova důchodců u Hvízdala v Č. Budějovicích 

v Českém Vrbném, kde předvedli masopustní koledu. 

11.  února se konal masopust v Římově a to o týden dříve, protože koledníci budou 

v Chorvatsku.  Římovští koledníci reprezentovali ČR na mezinárodním folklorním 

festivalu v Chorvatské Rijece.  Tento karneval se koná již od r.  1906. Římováci zde 

byli 17. a 18.  února.  V noci od 23.  hodiny se zúčastnili nočního karnevalu, kde 

předvedli své vystoupení.  Druhý den se zúčastnili hlavního průvodu, kterého se 

zúčastnilo cca 500 masek. Festivalu se zúčastnilo dle odhadu asi 15000 diváků. Na 

závěr předal našim koledníkům předseda mezinárodní organizace pozvání na 

festival do Holandska. 

Koncem března se u nás v Římově uskutečnila schůzka starostů z regionu Pomalší s 

ministrem životního prostředí F. Bendou a zástupcem ministra zemědělství 

p. Burdou. 

V noci z 1. na 2. dubna byly odcizeny dřevěné sošky andělů u Lorety v Římovském 

kostele.  Jedna soška andílka cca 60 cm vysoká s rukama vztaženýma před sebe, 

druhá soška držela v ruce svícen a měřila asi 70 cm. Vznikla škoda asi za 20 tis. Kč. 

V první polovině května byla zbourána stará čekárna na náměstí.  

Skončila jarní fotbalová sezóna. Naše mužstvo Sokola Římov v okresním přeboru se 

umístilo na 10. místě ze 14 účastníků. 
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5. května byla otevřena nová prodejna použitého zboží tzv. sekondhand. 

13. května přišla velká voda následkem několikadenních lijáků. Poslední velká voda 

byla vr. 1953. Pod Římovským mostem byla Malše rozlitá asi do poloviny louky mezi 

silnicí a řečištěm.  Nejhůře dopadla opět obec Plav.  Plavská luka byla zcela 

zaplavena. 

Volby do poslanecké sněmovny se konaly 31. května a 1. června. V Římově bylo 

celkem 524 oprávněných voličů, odevzdaných platných hlasů 466 což je 88,93 % 

hlasů.171  

7. července se v místním kinorestaurantu sešlo 70 příznivců Římova, bylo to první 

setkání Spolku rodáků a přátel Římova. Hlavní náplní spolku dle starosty Římova je 

udržování kontaktů mezi lidmi, kteří si k Římovu vypěstovali trvalý vztah. Toto 

setkání se bude konat každoročně. 

V měsíci červenci byli zde opět mládežníci z východních zemí Německa, bývalého 

NDR.  Spokojenost s prostředím a ubytováním však překryla nespokojenost se 

stravováním v hostinci p. Okrouhlého, proto svůj pobyt ukončili předčasně. 

V prostoru bývalé pošty na náměstí vznikl nový obchod pí.  Cibulkové.  Sortiment 

tohoto obchodu je keramika, proutěné zboží a doplňkový sortiment. 

3. srpna byl pořádán 21. ročník turnaje v kopané o putovní pohár Sokola Římov. Za 

účasti 6 mužstev zvítězilo družstvo pořádajícího Sokola Římov. 

V srpnu letošního roku spadla střecha vstupní části zemědělské usedlosti Františka 

Kápara, který tuto usedlost zdědil po svém strýci Janu Šimkovi. 

Největší atrakcí podzimní Římovské poutě byl pokus o světový rekord a zápis do 

Guinessovy knihy rekordů. Kolik se vejde lidí do duté lípy před kostelem v Římově. 

Tato stará lípa měřila dříve asi 30 metrů, v občasné době asi 12 m, obvod kmene je 8 

metrů. Při čištění byly vyvezeny 3 nákladní automobily dřevní ztrouchnivělé hmoty, 

a tak vznikl velký prostor v dutině lípy, která je stará cca 600 let. Myšlenka na 

zpestření podzimní pouti – kolik lidí se vejde do vzniklé dutiny stromu. Podle 

odhadu místních asi 30–40 lidí. Bylo provedeno technické zabezpečení – postaveno 

do lípy bytelné lešení. Akce začala v15 hodin odpoledne. Starosta nejprve vysvětlil 

myšlenku akce – zviditelnění obce Římova. Do lípy se nejprve vtěsnalo 33 sportovců, 

tzn. 3 fotbalové jedenáctky, pak došlo na dalších 17 dobrovolníků vč.  primátora Č.  
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Budějovic Miroslava Beneše a starosty Římova Vladimíra Koupala.  Zastoupení měla 

i jedna žena a nejstaršímu účastníkovi bylo 52 let.  Celkem se do lípy vešlo 51 lidí.  

Celá akce byla natáčena televizí Nova a Premiéra. 

12.  října večer kolem 21 hodiny byl vyhlášen požární poplach. V chatové oblasti 

Klady asi v polovině mezi Římovským mostem a Hamrem shořela chata. Byl nalezen 

mrtvý muž zastřelený dvěma náboji. Požár šetří kriminalisté z Č. Budějovic. 

Ve dnech 23. a 24. listopadu proběhly u nás volby do senátu ČR. V Římově bylo 

zapsáno 519 voličů a účast v I. kole bylo 264 voličů, v II. kole 245 voličů. Volby do 

senátu se v celé ČR setkaly se značným nezájmem občanů. 

Fotbalisté Sokola Římov dosáhli v podzimní části sezóny velmi dobrých výsledků, 

skončili na 2. místě. 

První kaple Římovské pašijové cesty, Loučení, která je údajně z r. 1658 byla koncem 

letošního roku opravena místní firmou Václava Prokeše.  Při opravě kopule byla 

nalezena kovová skříňka z r. 1917, kdy kapli opravovali římovští řemeslníci. Přestože 

střecha byla opravována v r.  1966 skříňku tehdy nikdo nenalezl.  Ve skříňce byly 

nalezeny staré fotografie, několik brožurek o obci v češtině i němčině a pamětní list 

z r. 1917. Tento list obsahuje jména občanů, kteří se finančně zasloužili o opravu 

kaple. Psáno 2.  července 1917 a podepsáno 10 zasloužilých občanů.  Skříňka s 

původním obsahem byla uložena zpět a obsah rozšířen o informační materiály o obci 

a okolí od r. 1917. 

25.  listopadu otevřen proti Kinorestaurantu další obchod Hany Trojákové se 

sortimentem drogerie, barvy, laky, hračky a papírnictví. 

V měsíci prosinci zemřel nejstarší občan Římova Jan Jirka ve věku 89 let, v domově 

důchodců na Dobré Vodě u Č. Budějovic. 

Konec r.  1996 se vyznačoval mimořádně nízkými teplotami.  Šest posledních dnů v 

roce lze označit jako arktické dny, ráno - 19°C, odpoledne – 14°C. Poslední podobné 

mrazy byly v r. 1961. 

Poznámka: v textech kroniky se objevují i jména. Doufáme, že se nikdo nebude 

zlobit, ale tak je to zapsáno a doslovně převzato… 
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Březen – duben možnost společných vycházek, upřesnění týden před akcí: 

• budovanou dálnicí   Svince – Bartochov – Otmanka  -  Plav 

• Třísov – Dívčí Kámen - Boršov 

17.4.   Šumava,  česko – rakousko - německé příhraničí: Heidel, Knížecí Stolec, 

Plochwald u Windhaagu  (co právě dovolí PES a cizina) 

20. – 22.5.   třídenní zájezd „Třebíčsko“ (Čtvrt. - Sob.) 

červen Cyklovýlet s CK Saturn   

26.6.    „Alpy- Rinnerkogel“  Rakousko  

15. – 21. 8. týdenní zájezd „Kokořínsko“ 

11.9.    Šumava,  česko – rakousko - německé příhraničí 

23.10.  Podzimní toulky 2021  Vodňansko, Helfenburk, Lomeček 

11/12  Bad Füssing 

27.11.  Posezení příznivců turistiky      

26.12.  Setkání na hradě Velešín     

27.12.  Odmašťovací vejšlap na Kleť  
 

Přihlášky a bližší informace: 

Koupal Vladimír  koupal.vlad@volny.cz  tel. 606 606 668 

      Ing. Bicek Václav  bicek.vaclav@seznam.cz tel. 736 161 542 

Před konáním akcí budou vydány bližší informace. Poté je nutné potvrdit účast se 

složením zálohy. Termíny jsou nezávazné. Případné možné změny, nebo zrušení 

akce s ohlédnutím na Covid 19.   

Vážení spoluobčané,  

za poslední rok jsme si všichni uvědomili, jak rychle se může náš všednodenní život 

proměnit. Ještě před rokem by nikdo netušil, že dnes se budeme snažit žít svůj 

každodenní normální život navzdory nebezpečí nákazy na jedné straně a smršti 

 FARNOST ŘÍMOV  

 

 TURISTÉ TJ SOKOL ŘÍMOV  

 

 FARNOST ŘÍMOV  
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měnících se zákazů a příkazů na straně druhé. Je potěšující, že i v této frustrující době 

mnoho z vás přispělo do tříkrálové sbírky v kasičkách umístěných v obchodě 

U Koupalů a v kostele. Dohromady se vybralo přes 8 tisíc korun. Za to vám patří 

velké díky.  

I když se časy mění, staré jistoty padají, je tu stále Někdo, kdo je stále tentýž. Poutní 

místo, které naše farnost spravuje, obnovujeme především proto, aby tento dobrý 

Bůh zde mohl být hledán a nalézán. Začíná svítat naděje, že vleknoucí se přípravy 

na zahájení rekonstrukce se chýlí ke konci. Dne 10. prosince minulého roku 

(symbolicky na svátek Panny Marie Loretánské) bylo se družením firem Vidox s.r.o. 

a Památky CB s.r.o., která vyhrály výběrové řízení na opravu pašijové cesty, 

dohodnuto zahájení oprav kapliček. V současnosti probíhá výběrové řízení 

na opravu kostela, Lorety a ambitů. Věříme, že s Boží pomocí se dílo podaří 

dokončit.  

S přáním Božího požehnání do nadcházejících dnů 

Váš farář P. Jakub V. Zentner FSSP 

 

Komunální odpad: 
- 600 Kč/ osoba 

Pes: 

- poplatek ze psů se platí ze psů starších 3 měsíců: 

Římov  Osady   

o za prvního psa   300,-- Kč  150,-- Kč 

o za druhého a dalšího psa 450,-- Kč  250,-- Kč  

- za osady se považují: Branišovice, D. Stropnice, Kladiny, Hamr, Horní Vesce 

nebo Dolní Vesce. 

  

 POPLATKY A DANĚ 2021  
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Diakonie Broumov,  
sociální družstvo 

➢  Více na  www: diakoniebroumov.cz, www.facebook.com/broumovdiakonie, tel.: 224 317 203 

Seznam věcí, které můžete dát do sbírek 

PROSÍME VŠE ZABALENÉ V IGELITOVÝCH PYTLÍCH, 

NÁDOBÍ DO KRABIC 

knihy v současné době nepřijímáme, jelikož jich máme nadbytek 

➢ Veškeré letní a zimní oblečení (dámské, pánské, dětské) 

➢ Lůžkoviny, prostěradla, ručníky, utěrky, záclony  

➢ Látky (minimálně 1m2, prosíme, nedávejte nám odřezky a zbytky látek) 

➢ Domácí potřeby (nádobí bílé i černé, skleničky) zabalené v krabici  

➢ Vatované a péřové přikrývky, polštáře a deky, peří 

➢ Obuv – nepoškozená a v párech (svázaných gumičkou) 

➢ Kabelky, batohy, drobné předměty z domácnosti 

➢ čisté koberce, předložky…. 

➢ Hračky – nepoškozené a kompletní, také plyšové 

➢ Menší elektrospotřebiče  

➢ hygienické potřeby, drogistické zboží 

➢ dětské potřeby ( lahvičky, dudlíky...) 

 

VĚCI, KTERÉ VZÍT NEMŮŽEME: 

➢ ledničky, televize, počítače, matrace, koberce – z ekologických důvodů 

➢ nábytek 

➢ znečištěný a vlhký textil 

Sbírka bude probíhat v sobotu 27. 3. 2021 a 10. 4. 2021  vždy 9-11 hodin 

v restauraci Pod Ořechem. 

Uzávěrka příštího čísla:  24.3.2021 

Vydává OÚ Římov, PSČ 373 24, tel. 387 987 236, urad@rimov.cz 

Registrováno pod evidenčním číslem MK ČR E 10040. 

Neprodejné. 
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